

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 441b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Official visit of a Congress delegation to the United Nations

Strasbourg, 20.07.2006 - A delegation from the Council of Europe's Congress of Local and Regional Authorities will make an official visit to the United Nations in New York from 24 to 26 July 2006. Giovanni di Stasi, Past-President of the Congress, Herwig van Staa, Vice-President of the Congress, Ian Micallef, President of the Chamber of Local Authorities, and Ulrich Bohner, Chief Executive of the Congress, will have meetings with the UN Deputy Secretary-General and the Under-Secretary-Generals for development and economic affairs.

Their discussions will focus in particular on the draft "Guidelines on decentralization and the strengthening of local authorities" developed under the UN-Habitat programme, and inspired in part by the Council of Europe's European Charter of Local Self-Government.

The adoption of these guidelines – which were prepared in partnership with governments, international institutions and non-governmental organisations – constitutes an important step towards the strengthening of local authorities. The Congress has been supporting and encouraging the international community's efforts to establish an international framework for local democracy ever since the first UN summit (the Habitat II conference) held in Istanbul in 1996.

Visite officielle d'une délégation du Congrès aux Nations Unies

Strasbourg, 20.07.2006 - Une délégation du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe effectuera une visite officielle aux Nations Unies (New-York, Etats-Unis) du 24 au 26 juillet 2006. Giovanni Di Stasi, ancien Président du Congrès, Herwig van Staa, vice-Président du Congrès, Ian Micallef, Président de la Chambre des pouvoirs locaux, et Ulrich Bohner, Directeur exécutif du Congrès, rencontreront le Secrétaire Général adjoint des Nations Unies, ainsi que les sous-Secrétaires Généraux chargés du développement et des affaires économiques.

Les discussions porteront en particulier sur le projet de "Lignes directrices sur la décentralisation et le renforcement des autorités locales" élaboré dans le cadre du programme UN Habitat et inspiré, notamment, par la Charte européenne de l'autonomie locale du Conseil de l'Europe.

L'adoption de ces Lignes directrices, préparées en concertation avec les gouvernements, les institutions internationales et les acteurs non-gouvernementaux, représente une étape importante vers le renforcement des pouvoirs locaux. Depuis le premier sommet de l'ONU, tenu à Istanbul en 1996 (conférence Habitat II), le Congrès a soutenu et encouragé les initiatives prises par la communauté internationale pour la création d'un cadre international pour la démocratie locale.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.